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Federatie Berchem – Heilig Sacrament 
Open parochieraad van 27/09/2007. 
 
Aanwezig: Ward Hikspoors, Jaen-Marie Houben, Maria Vlemincx, Frieda Van den Brande, 
Maurits Van Elslande, Ivo Sauviller, Guido Bastiaens, Chris Pilate, Lieve Bastiaens, Peter 
Van Beek, Herman Dister, Zr. Vic Brems, Rita Gubbi, Rita Van Gansen, Martin Hikspoors, 
André Paessens, Chris Weeckhuyzen, Frieda Van Beurden-Franken, Geert Van Beurden, 
Gerd Verstuyft, Rik De Vleesschauwer, Annemie Luyten, Zr. Willibrorda, Roger Laermans. 
Verontschuldigd: Peter Verstuyft, Jan Cox, Gerda Renap, Bob Laenen. 
Jean-Marie, diaken, zit de vergadering voor. 
 
Een korte bezinning ter herinnering aan Piet Vervaet door Jean-Marie. 
 
Na het plotse overlijden van onze pastoor, Piet Vervaet, voelen velen onder ons zich wat 
onzeker over de toekomst van onze parochiegemeenschap. We stellen ons vragen hoe het nu 
verder moet? De realiteit overvalt ons en we weten ons onvoldoende voorbereid. Er blijven 
veel onbeantwoorde vragen. De wens echter om onze christelijke gemeenschap levend te 
houden is duidelijk aanwezig bij alle deelnemers. Hierover wil deze groep zich beraden. 
Uiteraard kan deze groep nog aangevuld worden. Wie een steentje kan bijdragen, is welkom. 
 
Op vraag van Jef Barzin (deken van Antwerpen) en Walter De Winter (vicaris van de 
bisschop) zal Jean-Marie de eerste contactpersoon zijn voor de parochie. 
Annemie Luyten (Stadspastoraat Antwerpen) werd gestuurd door Jef Barzin om ons te helpen 
bij het proces van reorganisatie nu we geen pastoor meer hebben. Zij heeft talrijke contacten 
met de federaties van de stad Antwerpen, met de pastoors en de parochieverantwoordelijken. 
 
De plaats van onze parochie in het bisdom Antwerpen: het bisdom is onlangs opgedeeld in 
vijf decanaten. Elk decanaat telt een aantal federaties (groep parochies). Het Heilig Sacrament 
is één van de 7 parochies van de federatie Berchem (vroegere decanaat Berchem) en is een 
deel van het decanaat Antwerpen. 
 
Stand van zaken in onze federatie: 7 parochies met drie pastoors Piet Coucke, Paul Debois en 
Marcel Willem. Drie diakens; Jean-Marie, Johan Dierckx en Theo Deckers. Zr. Martha is 
parochieassistente. Door het overlijden van Piet Vervaet vallen Sacrament en Hubertus zonder 
pastoor. Geen comfortabele situatie dus. 
 
De vraag die bij velen vooraan ligt, is: krijgen we nog een nieuwe pastoor? De abt van 
Averbode laat hierover geen twijfel. De abdij stuurt geen pater meer. Walter De Winter 
(bisdom) laat weten dat er op termijn wellicht nog een priester toegevoegd wordt aan de 
federatie Berchem, maar zeker niet exclusief voor onze parochie. Het antwoord is dus: Neen 
 
Jean-Marie heeft aan Hubertus duidelijk laten weten: enkel nog doopsels en homilie. 
Voor onze parochie wil JM wel meer taken op zich nemen: liturgie, homilie, doopsels, 
catechese, uitvaarten ….maar er is meer, veel meer dan 1 man (met een voltijdse job) kan 
uitvoeren. 
 
Wij zijn ons dit zeer goed bewust. 
En ofwel nemen wij een aantal verantwoordelijkheden op (samen als groep en 
individueel) ofwel verdwijnen een aantal mogelijkheden. 
Hier volgt een onvolledige en voorlopige opsomming van taken: 
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Liturgie: eucharistie op zondag om 11u, Matthias Hoefnagels wil hier voorgaan. 
Op zaterdag om 17u een gebedsdienst + communie. 
In de week op dinsdag en donderdag een gebedsdienst. (Gerda en Matthias) 
Voorstel: gebedsleid(st)ers en lectoren komen samen om na te denken over hoe dit verder 
aangepakt en onder elkaar kan verdeeld worden. 
Een liturgische groep waarin ook ruimte moet zijn voor de aanpak van de homiliebeurten. 
Een suggestie: men kan te rade gaan bij de parochie H.Drievuldigheid die hiermee al een 
lange ervaring heeft. 
 
Verenigingsleven (alle bewegingen en organisaties): terecht wordt opgemerkt dat het 
verenigingsleven op onze parochie nog zeer levend aanwezig is. De onderlinge band en de 
verbinding met de parochie kunnen versterkt worden. We hebben hier te maken met het 
cement van onze gemeenschap. Ook de verenigingen kunnen een eigen kleur geven aan de 
liturgische vieringen. Ivo en Herman steken de koppen bij elkaar. 
 
Doopsels: de werkgroep levert goed werk. Misschien kan dit meer in de verf gezet worden. 
 
Uitvaarten: een uiterst delicaat en belangrijk gegeven dat door Piet steeds met uiterste zorg 
werd uitgevoerd. Het gaat niet enkel om de uitvaartdienst (eucharistie of gebedsdienst) maar 
ook over de voorbereiding met de familie en de nazorg. Op onze parochie bestaat er geen 
groep ‘rouwbegeleiding’. JM ziet het voor zichzelf enkel mogelijk om uitvaarten voor te gaan 
op vrijdag en zaterdag. Er zijn op onze parochie vrij veel aanvragen tot uitvaarten. Daarom 
moeten we zoeken naar een of twee priesters (ook van buiten onze parochie) waarop de 
parochiepermanentie beroep kan doen. Hierover moet verder nagedacht worden. 
De situatie moet ook bekend gemaakt worden bij de begrafenisondernemer(s). 
André kent iemand die wellicht kan aangesproken worden voor ‘rouwbegeleiding’. Hij geeft 
de naam door aan JM. 
 
Zangkoren: Maurits dringt erop aan om via hem, de permanentie en Gerda de verscheidene 
koren (orgelist) tijdig te verwittigen van de uitvaarten of andere speciale gelegenheden. 
 
Kerk&Leven: de bladzijde van de federatie zal verzorgd worden door Zr. Martha. 
Er moet echter wel iemand gevonden worden die de eindredactie uitvoert voor de 
binnenbladzijde (Sacrament). Dit is geen eenvoudige job. Een goede pen is niet voldoende: 
artikels opvragen, programma’s van de bewegingen, nauwkeurigheid, planning, PC-kennis, 
coördinatie.  
Hierbij aansluitend moet er ook gezorgd worden voor de abonnementenservice.  
 
Permanentie op de pastorie: de huidige groep levert belangrijk werk. Zij zijn immers de 
verbinding tussen de parochie en de buitenwereld voor allerlei vragen en opdrachten. De 
permanentie is zowat het communicatiecentrum van onze parochie. 
 
Nieuw parochieteam en parochieraad: JM laat duidelijk verstaan dat onze gemeenschap 
dringend behoefte heeft aan de vorming van een nieuw Parochieteam (een dagelijks bestuur). 
Anders lukt het ons nooit het geheel van het parochieleven gesmeerd te laten verlopen. 
We moeten niet te snel beslissen, maar veel tijd hebben we ook niet. 
Ook dient er een nieuwe Parochieraad opgericht te worden. De huidige vergadering kan 
hiervoor een eerste aanzet zijn.  
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Eerste communie: Lieve vraagt of zij kunnen starten met hun werking zoals voorzien. 
Uiteraard kan dit. Enkele zeer praktische vragen stellen zich: financiering? Contactadressen? 
Eigen adres, via internet, via de pastorie… 
Hetzelfde geldt voor de catechese van de 12 en 13-jarigen. 
 
Op materieel, financieel gebied is er nog heel wat onduidelijk. 
Waar kunnen mensen die kosten maken voor parochieactiviteiten terecht voor de vergoeding 
van die kosten? 
Hoe zit het met volmachten op rekeningen? Welke rekeningen? Hoe zit het met gewezen 
mandaten van Piet in de verschillende vzw’s? 
Annemie stelt voor om hiervoor contact op te nemen met dhr. Vincent Costa op het 
secretariaat van het Bisdom Antwerpen (Schoenmarkt). 
 
 
Algemene opmerking: deze bespreking moet gecommuniceerd worden aan alle parochianen 
via Kerk&Leven bv. In de Kerk, op de infotafel…. 
 
 
 
 

Afspraak voor volgende Open Parochieraad 
 

Donderdag 18 oktober om 20u in het PC. 
 
Verslag: rdv. 
 
 
 
 
 
 
 
 


